
Hogyan érinti az 
ESG a hazai 

középvállalatokat?



A felmérésben a hazai beszállító középvállalatokat kérdeztük meg

Forrás: Makronóm Intézet felmérése
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Milyen mértékben ismerik és értik az ESG fogalmát?
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Nem vagyok tisztában az ESG
fogalmával

Tisztában vagyok az ESG
fogalmával, de részletesebb

információra van szükségem a teljes
megértéshez

Teljes mértékben ismerem és értem
az ESG fogalmát

A 2023. nyári 

kutatásunkhoz képest

17 

százalékponttal 

nőtt 

azon vállalkozások aránya, 

amelyek ismerik az ESG 

fogalmát. 
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Bár a válaszadók közel 90 százalékának vannak már részismeretei az 
ESG-ről, valójában csak a cégek egyharmada érti mélységében
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Nem, de az összeállítás
folyamatban van

Nem, de tervezünk készíteni

Nem, és nem is tervezünk
készíteni

Vállalkozása rendelkezik-e fenntarthatósági stratégiával?

Már a beszállító középvállalatok ötöde rendelkezik fenntarthatósági 
stratégiával és további egyharmaduk tervezi annak megalkotását
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Igen, teljes mértékben
ismerem a szabályozást

Igen, de csak részleges
információim vannak

Nem ismerem

Azoknak, akik részben vagy teljes egészében nem ismerték a tárgyalt jogszabályt, bemutatásra került annak tartalma, így a

további kérdések megválaszolása már ezen információk ismeretében történt.
!

Ismeri-e a 2024-től hatályba lépő ESG-törvényt (2023. évi CVIII. törvény)? 

A beszállító középvállalatoknak azonban alig több mint a fele hallott 
az ESG-törvényről – jelentős igény van a tudásbővítésre
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Hogyan ítéli meg az új törvény elfogadását a vállalata működése szempontjából?

Bár a cégek tartanak adminisztrációs terheik növekedésétől, minden 
negyedik vállalat valódi lehetőségként tekint a szabályozásra, 
amellyel fenntarthatóbbá teheti saját működését
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Nem jelent érdemi változást

Kismértékű adminisztrációs teher

Lehetőség a fenntarthatóbb működés elérésére a
kapcsolódó támogatásokon keresztül
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Amennyiben igen, az említettek közül melyeket kérték?
(több válaszlehetőség is megadható volt)

A válaszadók háromnegyede számít ESG adatkérésre vevőitől, 
elsősorban környezeti témákban

19%

22%

33%

15%

26%

30%

33%

37%

44%

59%

63%

78%

81%

Igazgatóság megléte/létrehozása

Etikai bizottság megléte/létrehozása

Felelős beszerzési politika

Munkaügyi bírságokra vonatkozóan

Sokszínűségi és integrációs
kezdeményezések

Családbarát kezdeményezések

Munkavállalói jóléti programok

Közösségi szerepvállalás

Egészségvédelemi és biztonsági gyakorlatok

Szén-dioxid kibocsátás

Vízfelhasználás

Energiafogyasztás

Hulladékgazdálkodás

E
Környezet

S
Társadalom

G
Irányítás

Az ön vállalkozása kapott már jelzést a vevőitől 

arra vonatkozóan, hogy a jövőben ESG-

szempontú adatokat kell szolgáltatnia?

21,0%

0,8%

51,6%

26,6%

Igen, már korábban is kellett ilyen adatokat szolgáltatnunk

Igen, de még nincs konkrét időpont

Nem, de várhatóan fogok

Nem, és nem is számítok ilyenre
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Amennyiben a mai napon kapna adatszolgáltatási kérést vevőitől, annak teljesítését vállalkozása…

A jelenlegi felkészültségük alapján a megkérdezett vállalkozások fele 
tudná a vevői ESG-adatszolgáltatási igényét teljesíteni

1: jelentős erőfeszítések, anyagi 

ráfordítás szükséges, hogy 

ESG-szempontú adatokat 

szolgáltassunk.

2: új erőforrás bevonása nélkül 

nem tudná megadni a 

válaszokat. 

3: csak részben tudná megadni 

ezeket.

4: meg tudná oldani, de extra 

erőfeszítés révén.

5: könnyen meg tudná oldani.
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Nem, várhatóan nem
növekednek az

adminisztrációs feladataink

Nem, a meglévő állomány
keretei között oldjuk meg a

többletfeladatokat

Igen, egy fő felvételét
tervezzük

Igen, egy új részleg/ügyosztály
létrehozását tervezzük (több fő

felvételével)

20%

49%

31%

Igen, van olyan
kolléga, aki jelenleg

is végez ilyen
munkát

Igen, van olyan, aki
el tudná végezni, de
jelenleg nem ilyen

munkakörben
dolgozik

Nincs

69%

Vállalkozásában van olyan kolléga, aki ESG-

adatgyűjtéshez/beszámoláshoz köthető 

feladatokat lát el vagy el tudna látni?

Tervezik-e a munkavállalói létszámuk bővítését 

az ESG-hez köthető adminisztrációs 

feladatoknak való jobb megfelelés érdekében?
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A megkérdezett vállalkozások elsősorban a meglévő munkakörök 
bővítésével, átképzéssel kívánják megoldani az ESG feladatokat
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Igen, tanácsadó Igen, egyéb Igen, valamely állami
ügynökség

Igen, valamely kamara Nem

60%

Tervez külső segítséget bevonni az ESG-törvénynek való megfelelésére, felkészülésre vonatkozóan?

A megkérdezett vállalkozások jelentős része tervez külső segítséget 
bevonni az ESG-törvénynek való megfelelés érdekében, elsősorban 
tanácsadókat
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Igen, már az idei
évben részt

vennénk

Igen, a jövő év
folyamán

Igen, a későbbi
évek folyamán

Nem tervezünk
részt venni

71%

Vállalkozása tervezi a részvételét ESG-

felkészítést célzó támogatási programokban?

53%

60%

65%

72%

79%

96%

A vállalat ESG-minősítésére való
felkészüléshez szükséges cégre szabott

tanácsadás

A vállalati ESG-adatgyűjtéshez és
beszámoló elkészítéséhez szükséges

cégre szabott tanácsadás

A vállalat ESG-minősítésére való
felkészüléshez szükséges képzések

Az online ESG-menedzsmentplatform,
illetve a különböző ESG szoftverek
használatához szükséges képzések

A vállalati ESG-adatgyűjtéshez és
beszámoló elkészítéséhez szükséges

képzések

Általános jellegű ESG-képzések

Milyen képzésekre lenne leginkább igény?

(több válaszlehetőség is megadható volt)

Jelentős igény van az általános ESG képzésekre, illetve a célzott 
fejlesztési programokra
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30%
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Igen, már az idei évben Igen, az elkövetkezendő két
év folyamán

Igen, a későbbiekben Nem

49%

Tervezi-e vállalkozását ESG-minősítésnek alávetni?

A felmérésben részt vevő vállalkozások mintegy fele tervezi ESG 
minősítésnek alávetni magát, jellemzően a későbbiekben
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Forrás:

Köszönöm a figyelmet!
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